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Mysłowice dobrze Mysłowice dobrze 
wykorzystały wykorzystały 
dziejową szansędziejową szansę

Władzom miasta udało się stworzyć system dobrych 
relacji ze wszystkimi instytucjami, gdzie można 
pozyskać środki dla Mysłowic. Ten mechanizm 
działa bardzo sprawnie. Licznik zewnętrznych 
dotacji, pozyskanych w tej kadencji przekroczył... 340340 mln zł mln zł

str. 12-13str. 12-13
Dzięki środkom z Narodowego Centrum Badań i Rozwoju, w Mysłowicach powstaje najnowocześniejszy budynek komunalny w Polsce. 
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Sfinansowano ze środków miasta Mysłowice

Kiedy Tramwaje Śląskie ogło-
siły, że są pieniądze na re-
mont torowiska w Mysłowi-

cach, mieszkańcy i samorządowcy nie 
kryli radości, bo pojawiła się szansa na 
gruntowną modernizację układu dro-
gowego w centrum miasta. Gdy wresz-
cie ruszyły prace, szybko prysł dobry 
nastrój i pojawiły się wątpliwości. Nie-
stety, firma która wygrała przetarg na 
realizację tej wielkiej inwestycji nie 
spełniła oczekiwań. Trudno obwiniać 
za to Tramwaje Śląskie albo Mysłowi-
ce. Ustawa o zamówieniach publicz-
nych daje małe pole manewru publicz-
nym inwestorom. Umowę trzeba pod-

pisać z firmą, która zaoferowała naj-
niższą cenę. Tak było i w tym przypad-
ku. Niestety, umowę trzeba było ze-
rwać, ponieważ były spore opóźnienia 
w remoncie torowiska i jezdni w ciągu 
ulic Bytomskiej, Starokościelnej, Szy-
manowskiego i Powstańców. Ponad-
to inwentaryzacja wykazała, że wyko-
nana została znikoma część założone-
go projektu, niektóre prace zrealizowa-
no niezgodnie z dokumentacją, a na-
wet sztuką budowlaną. 

- Tramwaje Śląskie odzyskały już 
część pieniędzy z naliczonych kar, jed-
nak przygotowujemy się do złożenia 
pozwu przeciwko konsorcjum, które nie 

dotrzymało warunków umowy - mówi 
Andrzej Zowada, rzecznik Tramwa-
jów Śląskich.

Po zerwaniu umowy ze wcześniej-
szym wykonawcą, Tramwaje Śląskie  
i Mysłowice ogłosiły nowy przetarg na 
dokończenie remontu torowiska i dróg 
w centrum naszego miasta. Tym razem 
zamówienie jest wspólne. Część tram-
wajową sfinansują Tramwaje Śląskie,  
a część drogową Mysłowice.

Cała inwestycja została podzielona 
na 4 etapy.

- Firma, który wygra przetarg, będzie 
musiała zapewnić jednocześnie czte-
ry brygady pracowników, by wszystkie 

etapy mogły być realizowane równole-
gle. Wszystko po to, by jak najbardziej 
przyspieszyć prace - tłumaczy Andrzej 
Zowada. 

Etap pierwszy obejmie roboty na  
ul. Strażackiej, etap trzeci na ul. Po-
wstańców, a czwarty na ul. Staroko-
ścielnej i Bytomskiej. Termin ukończe-
nia każdego z nich to 3 miesiące od da-
ty zawarcia umowy. Najwięcej czasu, 
bo 5 miesięcy, wykonawca będzie miał 
na ukończenie etapu drugiego, czyli 
budowę ronda i przebudowę torowiska 
na ul. Krakowskiej i Szymanowskiego. 
Wszystkie prace będą na bieżąco kon-
trolowane przez zamawiających.

PAŹDZIERNIK MIESIĄCEM
ZBIÓRKI ELEKTROŚMIECI

Odbiór odbywać się będzie
W PAŹDZIERNIKU

sprzed budynków, pod umówionym adresem.
Aby skorzystać z usługi należy dokonać zgłoszenia

pod numerem telefonu

+48 32 307 54 95
Zgłoszenia będą przyjmowane od poniedziałku do piątku,

w godzinach 7:30 – 14.30

Zakład Oczyszczania Miasta Spółka z o.o. uprzejmie informuje,
że dla wygody mieszkańców Mysłowic zaplanował w październiku

bezpłatny odbiór odpadów komunalnych tj. zużytego 
sprzętu elektrycznego oraz elektronicznego.

ZASADY ZBIÓRKI:
- zużyty sprzęt elektryczny i elektroniczny musi być kompletny (w całości),
- odbiór elektrośmieci odbywać się będzie sprzed budynków/posesji mieszkalnych.

Koniec remontowej gehenny?
u Tramwaje Śląskie wspólnie z Mysłowicami ogłosiły przetarg na dokończenie remontu 

torowiska i dróg w centrum naszego miasta. Termin składania ofert minie 16 października, 
a wykonawca na całkowite ukończenie prac będzie miał 5 miesięcy.
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- Jest Pan szefem polskiego rządu, 
ale także posłem z Katowic. Pytając 
półżartem - czy wobec tego nasz re-
gion może liczyć na specjalne trak-
towanie kosztem pozostałych?

- Na szczęście jedno w ogóle nie 
wyklucza drugiego. Troska o śląskie 
sprawy to jednocześnie troska o in-
teresy całej Polski, bo Śląsk jest nie 
tylko dumą naszego kraju, ale jego 
filarem gospodarczym i technologicz-
nym. Pokolenia naszych przodków 
walczyły o polski Śląsk właśnie dlate-
go, że wszyscy dobrze rozumieli, jak 

ogromną wartością jest ten region dla 
całej Rzeczypospolitej. Bogaty Śląsk 
to bogata Polska, dlatego nie żałujemy 
i nie będziemy żałować tu grosza na 
inwestycje. Śląsk przyszłości to miej-
sce rozwoju nowoczesnych technolo-
gii, to tysiące miejsc pracy dla wysoko 
wykwalifikowanych pracowników. 
Śląsk przyszłości to godne i komfor-
towe życie. Dlatego przeznaczamy 
miliony złotych z rządowych progra-
mów tak na podstawowe, codzienne 
potrzeby mieszkańców, jak również 
na inwestycje podnoszące gospodar-

czą odporność regionu na kryzysowe 
sytuacje, które niestety stały się zna-
kiem rozpoznawczym ostatnich lat. 

- Kluczem do sprawiedliwego  
i zrównoważonego rozwoju Śląska 
jest także dobra współpraca rządu  
z lokalnymi samorządami. 

- W Mysłowicach chyba nikt nie 
może narzekać na współpracę z rzą-
dem. Na stronie internetowej miasta 
znajduje się licznik z kwotą dotacji po-
zyskanych przez miasto w tej kaden-
cji. Ten finansowy „zegar” wskazuje 
już 340 milionów złotych, a wkrótce 
pokaże jeszcze więcej, ponieważ rząd 
przygotował dla samorządów, m.in. 
ósmą edycję Programu Polski Ład. Na 
liście beneficjentów zapewne znajdą 
się także Mysłowice.

- Chwali Pan dobrą współpracę 
z mysłowickim samorządem, choć 
prezydent nie jest członkiem PiS? 

- Ja nigdy nie pytam prezydentów  
o poglądy, ale o potrzeby ich miast. 
Skoro słyszę, że mieszkańcy mysło-
wickiej dzielnicy Larysz od kilku-
dziesięciu (!) lat bezskutecznie proszą  
o nową siedzibę dla szkoły, jest to 
dla mnie oczywiste, że rząd powi-
nien przyjść z pomocą. Podobnie jest  
z wieloma innymi, mniejszymi inwe-
stycjami. Ostatnio gościłem w Mysło-
wicach w lipcu, aby się spotkać, m.in.  
z dyrekcją i nauczycielami Przedszkola 
nr 13, które w ubiegłym roku przeszło 
termomodernizację dzięki Rządowe-
mu Funduszowi Inwestycji Lokalnych. 
Pieniądze na ten cel otrzymały jeszcze 
trzy mysłowickie przedszkola, ale  
w skali kraju dzięki rządowym dofi-
nansowaniom zmodernizowano lub 

wybudowano ponad 25 tys. obiektów - 
to placówki medyczne, opiekuńcze dla 
dzieci, domy dla seniorów oraz drogi, 
ścieżki rowerowe czy mosty. 

- Na Śląsku nie unikniemy tematu 
unijnej polityki klimatycznej. Czy 
nasz region poradzi sobie z trans-
formacją energetyczną? 

- To jak uda nam się transformacja 
na Śląsku, czy uda nam się rozwinąć 
najnowocześniejszy przemysł, zadbać 

o czyste i zdrowe środowisko natu-
ralne, a jednocześnie nie rezygnować  
z naszych przewag przemysłowych  
i energetycznych, to kluczowa spra-
wa. Czy uda nam się to wszystko 
przeprowadzić z zachowaniem peł-
nej solidarności i odpowiedzialności 
społecznej? To są pytania o model 
rozwoju nie tylko Śląska, ale całej 
Polski. Śląsk jako rozwinięty gospo-
darczo region wytycza trendy dla 
innych, a Mysłowice pełnią w tym 
procesie ważną rolę. Tutaj powstaje 
największa w Polsce farma fotowol-
taiczna realizowana przez Tauron 
Polska Energia. Mysłowice wygrały 
także konkurs ogłoszony przez Na-
rodowe Centrum Badań i Rozwoju 

na budowę Demonstratora Techno-
logii, czyli pasywnego energetycznie, 
najnowocześniejszego budynku ko-
munalnego w Polsce. Mysłowice są 
miastem przyszłości i nie ma w tych 
słowach ani grama przesady. 

- Dla premiera każdy okręg w Pol-
sce byłby dobrym miejscem do star-
tu w wyborach. Pan jednak ponow-
nie zdecydował się na Górny Śląsk. 
Dlaczego? 

- Śląska drużyna musi być w Sej-
mie jak najsilniejsza, bo od tego za-
leży dobrobyt nie tylko regionu, ale 
całej Polski. Śląsk ma szanse stać się 
technologicznym liderem i jednym  
z najsilniejszych gospodarczo regio-
nów Europy. Uważam modernizację 
Śląska za jeden z najważniejszych 
projektów w dziejach demokratycznej 
Polski, który posunęliśmy już mocno 
do przodu i teraz musimy iść za cio-
sem. Poza tym, Ślązacy są ludźmi kon-
kretnymi. Cenią bardziej działanie, 
niż gładkie słowa. Wolą praktyczne 
rozwiązania od pustego teoretyzowa-
nia. Jak coś powiedzą, tak zrobią. To 
wartości, które są mi bardzo bliskie.

Rozmawiał: Jerzy Filar

Premier MATEUSZ MORAWIECKI: 

Mysłowice są miastem przyszłości

Ślązacy są ludźmi konkretnymi. Cenią bardziej 
działanie, niż gładkie słowa. Wolą praktyczne 
rozwiązania od pustego teoretyzowania. Jak 
coś powiedzą, tak zrobią. To wartości, które są 
mi bardzo bliskie.
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Miejski Zarząd Gospodar-
ki Komunalnej w Mysłowi-
cach opublikował 10 ofert 

mieszkań do remontu na koszt przy-
szłego najemcy. Sprawdź, o jakich nie-
ruchomościach mowa i jakie warunki 
trzeba spełnić, by się o nie ubiegać.

Mieszkania, które MZGK oferuje do 
remontu, znajdują się przy ul. Bytomskiej, 
Chopina, Robotniczej i 3 Maja. Ich me-

traż waha się od 26 do 72 m kw. Wszyst-
kie lokale wymagają remontu ścian, su-
fitów i posadzek, wymiany drzwi, wyko-
nania instalacji wodnej i kanalizacyjnej 
w łazience i kuchni, wymiany instalacji 
elektrycznej oraz wyposażenia w sanita-
riaty i urządzenia kuchenne, niektóre tak-
że zmian układu mieszkania. Więcej in-
formacji na ten temat można znaleźć na 
stronie mzgk.myslowice.pl.

Już wkrótce zapomnimy o tych utrud-
nieniach. Na początku września roz-
strzygnięto przetarg na prace na-

prawcze. Kwota przeznaczona na tę inwe-

stycję wynosi 825 tys. zł, a prace powin-
ny zostać ukończone jeszcze w tym ro-
ku. Modernizacja ma objąć pełny remont 
przejścia. Oprócz naprawy albo wymia-

ny uszkodzonych elementów, pojawią się 
oznakowania nawierzchni dla osób nie-
widomych i niedowidzących. Zostanie 
także zainstalowany monitoring.

Mieszkańcy apelowali o in-
terwencję w sprawie scho-
dów, które były w złym 

stanie technicznym. W ich imieniu 
radny Adrian Panasiuk złożył stosow-
ny wniosek do Urzędu Miasta, a jeden 

z wydziałów zlecił prace naprawcze 
Zakładowi Oczyszczania Miasta My-
słowice. Na prośbę mieszkańców pra-
cownicy ZOMM z Brygady Infrastruk-
tury naprawili także chodnik przy  
ul. Saperów Śląskich. W tym przypad-
ku również radny Panasiuk interwe-
niował w urzędzie, gdzie złożył sto-
sowne pisemne wnioski.

Na razie takie instalacje budzą 
ciekawość, ale w przyszło-
ści staną się zapewne nor-

mą. Plac na Winklu w dzielnicy Larysz-
-Hajdowizna, wzbogacił się o ławkę solarną  
w kształcie altanki, na której zamonto- 
wano panele fotowoltaiczne.

Na ławce nie tylko można wypocząć, ale  
i podładować urządzenie mobilne. Altanka 

jest estetyczna, a przede wszystkim użytecz-
na w bardzo nowoczesny sposób. Energia po-
zyskana z paneli fotowoltaicznych umożli-
wia podładowanie urządzenia mobilnego po-
przez dwie ładowarki indukcyjne lub gniaz-
da USB. W drugim przypadku kabel pozosta-
je już w gestii użytkownika.

Altankę, za 25 tys. zł kupiła Rada Dziel-
nicy Larysz-Hajdowizna z rezerwy celowej 

na rok 2023. Już wkrótce w jej sąsiedztwie 
stanie także minitężnia solankowa, która 
wygrała w 7. edycji Mysłowickiego Budże-
tu Obywatelskiego. W przyszłości po dru-
giej stronie placu dzielnicowi radni planu-
ją także montaż nowoczesnej altany wypo-
czynkowej i bramek do piłki nożnej. Środek 
natomiast pozostanie pusty, aby móc na nim 
urządzać imprezy.

Radna AGNIESZKA HARMATA
Dziękuję dyrekcji i ekipom ZOMM za 
szybką realizację mojej prośby o montaż 
ławki przy przystanku na ul. Świerczyny. 

Radny ADRIAN PANASIUK
Apeluję do mieszkańców, aby 
zgłaszali radnym wszelkie usterki  
w komunalnej infrastrukturze. Od 
tego jesteśmy, aby interweniować  
i dopingować miejskie instytucje do 
szybkiej interwencji.

Schody i chodnik naprawione
O sprawności działania miejskich 

instytucji decydują nie tylko 
wielkie, kosztowne inwestycje, 

których wiele dzieje się w Mysłowicach.  
O komforcie życia w naszym mieście decy-
dują też rzeczy małe, ale ważne dla miesz-
kańców. Do takich należał brak ławki przy 
przystanku na ul. Świerczyny. Mieszkańcy 
zaapelowali do radnej Agnieszki Harma-
ty, radna do Zakładu Oczyszczania Mia-
sta Mysłowice i... ławka jest.

Mała rzecz, a cieszy

Mieszkania do remontuMieszkania do remontu

Słoneczna altanka na Winklu

RUSZYŁ REMONT 
przejścia podziemnego pod ul. Krakowską
Tego remontu od dawna 
domagali się mieszkańcy. 
Schody się kruszyły, płyty 
odpadały, doszło do tego, 
że z powodu zagrożenia 
dla przechodniów 
przejście podziemne pod 
ul. Krakowską zagrodzono 
taśmami i barierkami. 
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Pisaliśmy już o tym, że w Mysło-
wicach powstaje Centrum Opie-
ki Wytchnieniowej. „Konsek 

Cordis na Brzezince” znalazło siedzibę 
w budynku dawnej szkoły przy ul. Ko-
ścielnej 7, którą hospicjum wykupiło od 
miasta z 99-procentową bonifikatą. Bę-
dzie ono uzupełnieniem stacjonarnego 
hospicjum w Katowicach, gdzie trafiają 
chorzy w stanie terminalnym. 

- Wszyscy ci, którzy są przewlekle 
i ciężko chorzy, nad którymi opieka 
przerasta możliwości rodziny, chociaż 
na jakiś czas będą mieli zawsze moż-
liwość pobytu w ośrodku wytchnienio-
wym. Liczymy, że rocznie to będzie ok. 
350 osób - informuje Jolanta Grabow-
ska-Markowska, założycielka i preze-
ska Społecznego Towarzystwa Hospi-
cjum Cordis. 

Remont budynku ma zakończyć się 
najpóźniej w trzecim kwartale przyszłe-
go roku. Koszty tej inwestycji są bardzo 
wysokie, ale w Mysłowicach nie brakuje 
ludzi dobrej woli. Należy do nich Ma-
ciej Sikora, właściciel Szybu Bończyk. 
Zorganizowano tam Festiwal Biznesu, 
w którym wzięło udział ponad 60 przed-
siębiorców z całego Śląska. Podczas wy-
darzenia wystąpiło kilku prelegentów, 
wymieniono się doświadczeniami oraz 
nawiązano wiele nowych kontaktów. Fe-
stiwal zakończył się licytacją obrazów. 
Cały dochód z wydarzenia zostanie prze-
znaczony na budowę Centrum Opieki 
Wytchnieniowej. 

Przypomnijmy, że wybory do 
MRS odbyły się w maju, a pierw-
sza sesja w czerwcu. Podczas in-

auguracyjnego posiedzenia zabrakło 
jednak kilkoro radnych, przez co ża-
den z kandydatów na przewodniczące-
go nie uzyskał bezwzględnej większo-
ści głosów, a obrady zostały przerwane. 
Wznowiono je podczas sesji 18 wrze-
śnia i tym razem udało się wybrać za-
rząd rady seniorów. Przewodniczącą 
została Barbara Olszak, jej zastępczy-

nią Bożenna Lewkowska, a sekretarzy-
nią Danuta Macek.

Przypomnijmy, że Mysłowicka Ra-
da Seniorów jest organem inicjatywnym 
oraz doradczym i opiniodawczym dla 
władz miejskich. Członkowie rady pełnią 
swoje funkcje społecznie, nie pobierając 
z tego tytułu diet lub wynagrodzenia. Ka-
dencja rady trwa 4 lata.

W wyborach do MRS trzeciej kadencji 
odnotowano rekordową frekwencję: za-
głosowało w nich 557 mysłowiczan. 

22 sierpnia przy ul. Party-
zantów doszło do wypad-
ku, w którym 4-letni Ku-

ba doznał poważnych oparzeń rąk  
i klatki piersiowej. Rodzina chłopca 
prosi o pomoc w zebraniu środków na 
jego leczenie.

W dniu wypadku dziecko zostało 
przetransportowane do szpitala śmi-
głowcem Lotniczego Pogotowia Ratun-
kowego i przebywa tam do dzisiaj, cze-
kając na przeszczep skóry. Sytuacja nie 
jest prosta, ponieważ rodzice chłopca 
muszą stale przebywać z nim w szpi-
talu, a mają też na wychowaniu dwój-
kę rodzeństwa Jakuba: 5-letniego Patry-
ka i 9-letnią Kamilę, która także wyma-

ga specjalnej opieki. Ojciec dzieci z po-
wodu trudnej sytuacji zmuszony został 
do rezygnacji z wykonywania zawodu. 
Rodzina utrzymuje się zatem wyłącznie  
z przyznawanej matce chłopca ren-
ty. Cała piątka mieszka w lokalu za-
stępczym, w którym panują nienajlep-
sze warunki do życia. Wyłącznie dzięki 
pomocy innych osób udało się rodzinę 
doposażyć w najpotrzebniejszy sprzęt. 
To jednak nie rozwiązuje wszystkich 
problemów. Budynek, w którym miesz-
kają, nie jest ogrzewany, co oznacza ko-
nieczność wymiany lub naprawy pieca, 
a to jedynie kropla w morzu potrzeb.

Rodzice dzieci starają się zapew-
nić im godne warunki do życia, jednak 
przekracza to ich możliwości. Martwią 
się, że gdy Kuba opuści w końcu szpi-
tal i wróci do domu, nie będą w stanie 
odpowiednio o niego zadbać. Zbliżają-
cy się okres jesienno-zimowy także nie 
napawa optymizmem. Z tego powodu 
ogłosili zbiórkę pieniędzy na zapewnie-
nie 4-latkowi dogodnych warunków do 
powrotu do zdrowia.

Kubuś jest podopiecznym fundacji 
Bajtel - Mysłowice Pomagają. Więcej 
informacji na stronie: szczytny-cel.pl 
/z/pomoc-jakubowi

15 września strażnicy miejscy z Mysłowic podczas uroczystej odprawy obchodzili swoje święto. Prezydent mia-
sta i komendant wręczyli im awanse i wyróżnienia.

Do dwóch razy sztuka
Mysłowicka Rada Seniorów trzeciej kadencji podczas 
posiedzenia 18 września wybrała swoje prezydium.

POPARZONY KUBUŚ 
potrzebuje naszej pomocy

Na straży miasta i mieszkańców

Biznesmeni o wielkich sercach
u W Szybie Bończyk odbył się Festiwal Biznesu. Cały 

dochód z wydarzenia zostanie przeznaczony na budowę 
Centrum Opieki Wytchnieniowej Hospicjum Cordis.

17 800 zł 
dochód z licytacji obrazów



Tutejsi lekarze, którzy codziennie w pocie czoła narażali swoje życie dla pacjentów covido-
wych, otrzymali należyte wsparcie. Jak podkreśla minister Michał Wójcik, całość pieniędzy wy-
gospodarowało Ministerstwo Sprawiedliwości. 

- W czasie pandemii będąc jeszcze wiceministrem sprawiedliwości miałem zaszczyt przezna-
czyć te niezwykle potrzebne środki na zakusp ochrony osobistej, chodziło o lekarzy, którzy rato-
wali zdrowie i życie pacjentów. Kilkadziesiąt tysięcy złotych zostało wówczas skierowane przez re-
sort sprawiedliwości bezpośrednio przeze mnie, żeby szpital mógł lepiej realizować swoje zadania. 
Na szczęście przetrwaliśmy ten straszny czas i miejmy nadzieje, że on więcej nie wróci - komentu-
je minister Wójcik.

Prezydent miasta Mysłowice Dariusz Wójtowicz podpisał umowę z ówczesnym wiceministrem 
sprawiedliwości Michałem Wójcikiem na zakup pojazdu o wartości około 350 tys. złotych. Pie-
niądze na ten cel Michał Wójcik pozyskał w ramach Funduszu Sprawiedliwości.

Nowy super-pojazd jest przeznaczony do działań poszukiwawczo-ratowniczych. Wraz z qu-
adem z przyczepą i transportowym modułem ratowniczym zasila szeregi Ochotniczej Straży 
Pożarnej remizy Dziećkowice, gdzie każdego dnia pomaga strażakom w ratowaniu życia.

Oprócz codziennej troski o maluchów, postanowili zadbać oni również o „serca” i rozwój mu-
zyczny swoich wychowanków. Tak powstał niezwykły zespół, w którym najmłodsi mogli poka-
zać swoje talenty szerokiej publiczności. Jednak, jak się okazało, prawdziwym celem tych mło-
dych artystów było „stać się zespołem profesjonalistów”. Do realizacji tego marzenia - brakowało 
im już tylko instrumentów!

Do akcji wówczas postanowili włączyć się Golec uOrkiestra i minister w kancelarii premiera  
Michał Wójcik, który także jako śpiewający artysta doskonale rozumiał miłość do muzyki. Od-
wiedził tamtejszych podopiecznych przynosząc im muzyczne prezenty, takie jak pianino, gitary 
czy ukuele, na których dzieciaki z domu dziecka mogły wreszcie swobodnie ćwiczyć, tak, by kie-
dyś móc razem z braćmi z Golec uOrkiestą wystąpić na jednej scenie.

- Zrobiłem to dla Mysłowiczan kierując się przede wszystkim szacun-
kiem do ich zdrowia! - mówił nam minister Michał Wójcik.

Porzucone niegdyś w centrum Mysłowic toksyczne odpady były 
prawdziwą zmorą mieszkańców, którzy codziennie mijali składowisko 
w drodze do szkoły i tutejszego przedszkola.

- Bałam się o swoje dziecko, które choruje na astmę, ilość niebezpiecz-
nych związków w powietrzu mogła doprowadzić do tragedii - komentuje 
sprawę jedna z mysłowiczanek.

O czyste Mysłowice zawalczył minister Michał Wójcik, który popro-
sił o pomoc w tej sprawie Ministerstwo Klimatu i Środowiska. - Przez 
bardzo wiele miesięcy pisali do mnie mieszkańcy Mysłowic w tej sprawie, 
że w samym centrum tego miasta znajduje się składowisko odpadów 

niebezpiecznych, bardzo toksycznych, jak się okazało. Pojechałem tam 
i rzeczywiście widok był przerażający, więc musiałem zainterweniować.

Minister Michał Wójcik zobowiązał się zlikwidować problem. Na zor-
ganizowanej wówczas konferencji prasowej ogłosił wsparcie 44 mln zł 
dofinansowania dla władz Mysłowic na unieszkodliwienie niebezpiecz-
nych odpadów. Minister Wójcik podkreśla, że to nie tylko jego zasługa, 
ale również prezydenta Dariusza Wójtowicza.

- Dzisiaj mogę powiedzieć, że ta obietnica została zrealizowana również 
dzięki pomocy przede wszystkim - prezydenta miasta Mysłowic, który się 
zaangażował w pozyskanie środków z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej i z budżetu miasta. Cieszę się, że ta współ-
praca odniosła tak wielki sukces! - przyznaje dzisiaj minister Michał Wójcik.

Tysiące złotych dla ratujących życie
50 tys. zł! - taką sumę pieniędzy otrzymali medycy ze 
Szpitala Miejskiego nr 2 w Mysłowicach.

Radość przez muzykę
„Wszystkie dzieci nasze są” - śpiewała kiedyś Majka Jeżowska. 
Tekst tej piosenki dobrze znają opiekunowie z domu dziecka 
im. Św. Ojca Pio w Mysłowicach.

Ratujący życie to także strażacy. Ci dzielni bohaterowie, którzy 
na co dzień służą mieszkańcom nie pozostali bez pomocy!

Strażacy z nowym potencjałem!

URATOWAŁ MYSŁOWICE 
PRZED TOKSYCZNĄ INWAZJĄ!
Walka ze śmiertelnymi odpadami odniosła sukces. Udało się zlikwidować wysypisko 
dzięki współpracy Ministerstw Sprawiedliwości oraz Klimatu i Środowiska.

Materiał wyborczy KW Prawo i Sprawiedliwość



Materiał KKW Trzecia Droga PSL - PL2050 Szymona Hołowni





Należy wspomnieć o najważ-
niejszych uzyskanych dofinanso-

waniach na usunięcie składowiska nie-
bezpiecznych odpadów na Brzezince (do-

tacja z NFOŚiGW 44,7 mln zł, 14 mln zł  
dotacja z WFOŚiGW, 20 mln zł w formie po-

życzki katowicki fundusz WFOŚiGW). Pozyskanie 
37 mln zł z Rządowego Funduszu Inwestycji Lokal-

nych, którego nasze miasto było największym bene-
ficjentem, a także otrzymanie 35 mln zł na budowę 
nowej siedziby szkoły na Laryszu i remont elewacji 
I LO. Warto przypomnieć, że w latach 2018-2023 
miasto Mysłowice z różnych źródeł pozyskało fun-
dusze na łączną kwotę ponad 300 mln zł. Dzięki rzą-
dowemu wsparciu w naszym mieście remontowane 
są drogi oraz chodniki, modernizowane są budynki 
mieszkalne i obiekty służby zdrowia, a budynki szkół 
czy przedszkoli przechodzą termomodernizację. 
Zrealizowane inwestycje bez wątpienia wpływają po-
zytywnie na rozwój Mysłowic, jak również podnoszą 
jakość i komfort życia mieszkańców. 

O tych istotnych sprawach mówił 
Premier Rządu Mateusz Morawiecki 
podczas lipcowej wizyty  
w Mysłowicach w Przedszkolu nr 13, 
którego remont został zrealizowany 
dzięki Rządowemu Funduszu 
Inwestycji Lokalnych.

Nie byłoby tego sukcesu bez poświęcenia, wy-
trwałości i zaangażowania wielu osób w mieście,  
w szczególności radnych PiS Mysłowice, bo mamy 
bezpośredni kontakt z Premierem RP Mateuszem 

Morawieckim. Docenić trzeba dobrą współpracę 
rządu z samorządem w zaangażowaniu Prezydentów 
Miasta Mysłowice, a także dzięki pomocy i silnym 
wsparciu posłów Prawa i Sprawiedliwości ze Śląska. 
Przed Mysłowicami jeszcze długa droga do osiągnię-
cia stabilizacji finansowej czy doprowadzenia stanu 
miejskiej infrastruktury do poziomu, który zadowa-
lałby mieszkańców. Ciężko jednak wyobrazić sobie 
jak wyglądałoby nasze miasto, gdyby nie otrzymane 
wsparcie od obecnego rządu, a trzeba mieć na uwa-
dze fakt, że część problemów obecne władze np. usu-
nięcie niebezpiecznych odpadów na Brzezince odzie-
dziczyło po poprzedniej ekipie rządzącej miastem.

Miejmy nadzieję, że dotychczasowa 
bardzo dobra i wymierna dla miasta 
współpraca z rządem przyczyni się 
do pozyskania kolejnych środków 
na inwestycje tak potrzebne 
mieszkańcom Mysłowic.

Nowe środki mogą pochodzić między innymi  
z kolejnego rządowego programu wsparcia, gdzie do 
końca 2023 r. przewidziano rozdysponowanie kwo-
ty 14 mld zł na realizację celów wskazanych przez 
samorządy.

Dobra współpraca rządu z samorządem 
PRZYNOSI EFEKTY W MYSŁOWICACH
O tym, że dobra współpraca rządu  
z samorządem może przynieść wymierne 

korzyści dla mieszkańców nie trzeba nikogo 
przekonywać, a dobrym przykładem 

są tutaj Mysłowice, które w ostatnich 
latach otrzymały rekordowe  

w swojej historii wsparcie ze strony 
rządu. Osobiście dopilnowałem, 

aby efekty tej współpracy 
przyniosły korzyści Naszej 
Małej Ojczyźnie, którą są 
Mysłowice.

Radny MARIUSZ WIELKOPOLAN

Gabinet Profilaktyki 
Zdrowia - Sara Ba-
jura to prywatna 

działalność gospodarcza 
prowadzona przez mgr 
fizjoterapii, w ramach 
której właściciel prowa-
dzi jednoosobowy in-
stytut naukowo-badaw-
czy profilaktyki zdrowia  
i filozofii, Akademię Psycho-
fizjoterapii oraz wirtualny 
Uniwersytet Kształcenia 
Zawodowego ze stacjo-
narną siedzibą oraz w wa-
runkach domowych. W ra-
mach działalności funkcjonuje 
Polskie Towarzystwo Psychofizjoterapii będą-
ce organizacją non-profit w zakresie prowa-
dzenia rehabilitacji wolontaryjnej w postaci 

platformy e-lerningowej, zdalnie 
i stacjonarnie oraz w warun-

kach domowych. Akademia 
Psychofizjoterapii prowa-

dzi własne ścieżki eduka-
cyjne oferując szkolenia, 
warsztaty i korepetycje 
oraz praktyki zawodowe 

w każdej dziedzinie nauko-
wej. Główną misją przed-

siębiorstwa jest rehabilitacja 
interdyscyplinarna i inte-
raktywna docierająca do 
każdego w sposób kom-

plementarny oraz doradz-
two rozwoju osobistego, do-

radztwo zawodowe i społeczne. 
Rehabilitacja, resocjalizacja i kształcenie osób 
w każdym wieku i stanie świadomości oraz re-
habilitacja i behawiorystyka zwierząt.
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ŚLĄSKI SAMORZĄDOWIEC Z KRWI I KOŚCI
Twórca wcielonej w życie idei samorządności w województwie śląskim.

Absolwent Politechniki Śląskiej, mgr inż. elektronik,
pracował 20 lat na dole w kopalni „ Ziemowit” w Lędzinach.

Materiał wyborczy KW Prawo i Sprawiedliwość

Szanowni Państwo, 
Drodzy Wyborcy,
jestem człowiekiem Waszym - człowiekiem dla 
Was. Jestem radnym Województwa Śląskiego 
przez 13 lat, czyli trzy już kadencje. Wcześniej 
przez 12 lat byłem starostą bieruńsko-lędziń-
skim i radnym tego powiatu. Pierwsze szlify 
zdobywałem, pełniąc funkcję radnego i człon-
ka Zarządu miasta Tychy. Po usamodzielnie-
niu się Bierunia, Lędzin i Bojszów, poświęciłem 
się bez reszty regionowi. Przede wszystkim 
jako radny i członek Zarządu Bierunia przez  
8 lat, czyli dwie kadencje. 33 lata nieprzerwa-
nej pracy na wszystkich szczeblach śląskiego 
samorządu dało mi ogromne doświadczenie. 
Chciałbym w Senacie RP, nadal służyć Polsce  
i mojemu ukochanemu Śląskowi.

Kompetencje starosty, członka trzech za-
rządów, a także przewodniczenia Komisjom 
Rewizyjnej Sejmiku i Komisji Edukacji, Nauki 
i Kultury Województwa Śląskiego będą nie-
zwykle istotne w pełnieniu funkcji senatora 
RP. Pozostanę senatorem ze Śląska dla dobra 
naszego regionu.

Bezpieczna przyszłość Polski i Śląska to 
mój osobisty cel działania! Szczególnie zale-
ży mi na poprawie funkcjonowania Jednostek 
Służby Zdrowia. W szczególności naszych 
Szpitali. Skuteczna troska o zdrowie to pierw-
szy i najważniejszy aspekt bezpieczeństwa 
obywateli naszego Państwa.

20 lat pracy na dole w kopalni „ Ziemowit” 
w Lędzinach dało mi wgląd w rzeczywistość  
i życie Śląska. A także jakiś wyjątkowy wprost 
szacunek dla etosu pracy, dla tradycji śląskiej. 
Ukochałem śląską mowę i chcę się o nią trosz-
czyć jako senator. Wiem, czym jest material-
ne i niematerialne dziedzictwo Śląska. Jestem 
świadom znaczenia kultury i sztuki.

Jeśli obdarzycie mnie Państwo swym za-
ufaniem, zagłosujecie na mnie w wyborach 
parlamentarnych, solennie obiecuję, że w Se-
nacie RP będę zabiegał ze wszystkich sił o lep-
szą przyszłość dla naszego Wspólnego Domu. 
Jestem gotów przyjąć trudne wyzwania na-
szych czasów, by jako Senator godnie repre-
zentować naszą regionalną wspólnotę.

Łączę wyrazy szacunku.
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Mysłowice dobrze wykorzystały dziejową szansę

W tej kadencji w Mysłowicach pojawi-
ły się ścieżki rowerowe, które wcześniej 
mogliśmy tylko zazdrośnie podglądać 
w sąsiednich miastach. Jedną z najwięk-
szych inwestycji ostatnich lat była budo-
wa parkingu Bike&Ride. Całe przedsię-
wzięcie zostało podzielone na dwie czę-
ści. Jedną z nich była budowa sieci cią-
gów rowerowych, które skomunikowały 
ze sobą dzielnice miasta Mysłowice. Po-
nadto, powstało Zintegrowane Centrum 
Przystankowe, gdzie połączone zostały 
parkingi rowerowe z przystankami ko-
munikacji miejskiej. 

Drugą częścią inwestycji 
Bike&Ride była moderniza-
cja przejścia podziemnego 
pod ul. Oświęcimską. Miesz-
kańcy oczekiwali tego od 
lat. Przejście pod Oświęcim-
ską straszyło nie tylko wy-
glądem, ale stanowiło poku-
sę dla złodziei, wandali i chu-
liganów. Teraz jest czysto, ja-
sno i bezpiecznie. 

Budowa, przebudowa i remonty dróg 
stały się znakiem firmowym mysłowic-
kiej, inwestycyjnej ofensywy. 
• 3 Maja (od ul. Laryskiej do ul. Dzier-

żonia i Orła Białego)  6,3 mln zł
• Okrzei  1,8 mln zł
• Laryska  23,5 mln zł 
• Długa  15,6 mln zł 
• Kryształowa  7,3 mln zł 
• Armii Krajowej, Reymonta, Wyspiań-

skiego, Prusa, Mickiewicza, Lompy, 
Wojska Polskiego  46,6 mln zł 

• Kolejowa  7,3 mln zł
• 3 Maja (od granicy miasta do ul. Lary-

skiej)  14,9 mln zł

Transformacja energetyczna jest naj-
większym i najbardziej kosztownym 
projektem w historii Unii Europejskiej. 

Ze względu na uzależnienie od trady-
cyjnych źródeł energii jest to ogrom-
ne wyzwanie zwłaszcza dla Polski, a już 

w szczególności dla Śląska. Przecho-
dzenie na zieloną stronę mocy pole-
ga nie tylko na wymianie źródeł ener-
gii, ale także na termomodernizacji bu-
dynków. Jednym samorządom wycho-
dzi to gorzej, innym lepiej, ale Mysło-
wice - dzięki zewnętrznym dotacjom - 
są w samej czołówce modernizacyjnych 
trendów. 
• Przedszkole Integracyjne  1,4 mln zł 
• Przedszkole nr 13  1,4 mln zł 
• Przedszkole nr 20  2,4 mln zł 
• Przedszkole nr 5  1,4 mln zł 
• CKZiU ul. Pocztowa  3 mln zł 
• Przedszkole nr 16  1,5 mln zł 
• Przedszkole nr 15  1 mln zł
• Przedszkole nr 12  3,4 mln zł
• Szkoła Podstawowa nr 10  2,3 mln zł 
• MOK ul. Strumieńskiego  3,8 mln zł 

Rządowy Program Odbudowy Zabytków to pula środków na renowację historycz-
nych budowli. Mysłowice otrzymały pieniądze na remont parafii św. Krzyża, budynku 
urzędu miasta i parafii Najświętszego Serca Pana Jezusa.

Obecna kadencja polskiego Parlamentu dobiega końca. 
Te cztery lata już przeszły do historii. W tym czasie świat 
wszedł w dwa niespodziewane i dramatyczne zakręty, jak 

pandemia i wojna. Pociągnęły one za sobą kolejne kryzysy: infla-
cję, załamanie rynku energetycznego i zerwanie łańcuchów do-
staw w globalnym handlu. To był i jest trudny czas, ale także bardzo 
mobilizujący. Wobec kumulacji kryzysów, które fatalnie odbiły się 
na gospodarce i samorządach, rząd uruchomił cały szereg progra-
mów społecznych i inwestycyjnych, które mają zapobiec „zamroże-
niu” rozwoju Polski. Niektóre samorządy, z powodów politycznych 
albo złego zarządzania, nie potrafią wykorzystać tej szansy. 

NA DRUGIM BIEGUNIE SĄ MYSŁOWICE, KTÓRE  
W ROZPOLITYKOWANEJ POLSCE STAŁY SIĘ  
PRZYKŁADEM ROZSĄDKU I ODPOWIEDZIALNOŚCI.

Dariusz Wójtowicz, którego lewicowe sympatie nigdy nie były ta-
jemnicą, dogadał się z prawicowym Mateuszem Morawieckim! Zapy-
taliśmy prezydenta Mysłowic czy premier próbuje go przeciągnąć na 
swoją, ideową stronę.

- Rozmawiałem wielokrotnie z premierem Mateuszem Morawieckim, 
ale nigdy nie pojawił się temat wartości czy idei. Zawsze rozmawialiśmy  

Rowerowy zawrót głowy

Remontowy ruch na drogach

Ekonomicznie, ekologicznie, estetycznie

Czysto, jasno i bezpiecznie

Zabytki odzyskają blask
4,5 mln zł4,5 mln zł

9,7 mln zł9,7 mln zł

12,5 mln zł12,5 mln zł



13Puls miastawrzesień 2023 r.
Sfinansowano ze środków miasta Mysłowice

Mysłowice dobrze wykorzystały dziejową szansę

Najnowocześniejszy w Polsce, pasyw-
ny energetycznie budynek komunalny 
powstaje w Mysłowicach. Nasze miasto 

wygrało konkurs ogłoszony przez Naro-
dowe Centrum Badań i Rozwoju na bu-
dowę Demonstratora Technologii. To 

przyszłość budownictwa mieszkaniowe-
go. Na razie powstają w Polsce trzy takie 
budynki, ale pierwszy zostanie oddany 
do użytku u nas.

Niezależnie od tej wyjątkowej inwe-
stycji, MZGK robi swoje i remontuje ko-
lejne miejskie kamienice. Na tej liście 
jest budynek MZGK przy Oświęcim-
skiej 66 oraz kamienice: Bytomska 13, 
Bytomska 21, Bytomska 27 i 29, Bytom-
ska 33, Bytomska 37, Katowicka 9a, Po-
wstańców 15, Powstańców 21a, Robot-
nicza 17-19, Robotnicza 21, Robotnicza 
3, Robotnicza 7-11-15, Strażacka 2, Po-
wstańców 15.

Pięć mysłowickich szkół 
otrzymało środki z pro-
gramu „Posiłek w szko-
le i w domu” na doposaże-
nie kuchni i stołówki. No-
we sprzęty dotarły już do 
szkoły i służą w przygo-
towywaniu obiadów dla 
uczniów. 

To była największa i najbardziej 
kosztowna operacja w historii miasta. 
Przypomnijmy, że poprzednie władze 
miasta zgodziły się na utworzenie przy 
ul. Brzezińskiej składowiska odpadów. 
Szybko pojawił się z tym problem, który 
przerodził się w gigantyczny kryzys eko-
logiczny. 

Promenada stała się rekreacyjno-wy-
poczynkową perłą nie tylko Mysłowic, 
ale całego regionu. Powstały tu stawy 
wraz z mostkiem zakochanych, tarasem 
widokowym, pergolą i fontanną. Przy no-
wych alejkach stanęły ławeczki i latarnie, 
są też miejsca do grillowania, place żwi-
rowe, plaża z piasku, plac zabaw dla naj-
młodszych, boisko do gry w bule, kręgiel-
nie, boisko do badmintona, ścieżki rowe-
rowe. trawniki, łąki parkowe. 

O wielu inwestycjach pisze się, że by-
ły wyczekiwane przez mieszkańców, ale 
budowa Zespołu Szkolno-Przedszkol-
nego na Laryszu jest pod tym względem 
prawdziwym rekordzistą. O nową siedzi-
bę szkoły mieszkańcy dopominają się od 
50 lat. Czekaliby zapewne dłużej, gdyby 
miastu nie udało się pozyskać pieniędzy 
z Rządowego Funduszu Polski Ład: Pro-
gram Inwestycji Strategicznych. 

Po latach zaniedbań blask i nowe życie odzyskał Park Zamkowy. Inwestycja obej-
mowała, m.in: wykonanie ścieżek pieszych i rowerowych, budowę placu zabaw, dwóch 
boisk sportowych, Skateparku, strefy gastronomicznej, parku sensorycznego, wybiegu 
dla psów, oświetlenia. 

o Mysłowicach. Ja mówiłem, czego potrzebujemy, premier się zastanawiał 
czy jest w stanie pomóc - mówi prezydent Wójtowicz.

W TYCH RELACJACH WAŻNA JEST TEŻ  
ROLA MATEUSZA TARGOSIA, WICEPREZYDENTA  
MYSŁOWIC I DZIAŁACZA PIS.

Jest sprawnym samorządowcem. Do pracy w Mysłowicach przy-
szedł z Katowic, gdzie był prawą ręką wojewody śląskiego. Dosko-
nale sprawdził się w roli politycznego łącznika między Mysłowica-
mi, Katowicami i Warszawą. Warto też pamiętać, że nie tylko rząd jest 
źródłem zewnętrznego dofinansowania Mysłowic. 

WIELE INWESTYCJI REALIZUJEMY TAKŻE  
Z URZĘDEM MARSZAŁKOWSKIM  
I GÓRNOŚLĄSKO-ZAGŁĘBIOWSKĄ METROPOLIĄ.

 
Prezydentowi Wójtowiczowi udało się stworzyć system do-

brych relacji ze wszystkimi instytucjami, gdzie można pozyskać 
środki dla miasta. Ten mechanizm działa bardzo sprawnie. Licz-
nik zewnętrznych dotacji, pozyskanych w tej kadencji przekro-
czył 340 mln zł.

Nowe życie starego parku

Zdrowo i smacznie

Nie tylko Demonstrator Technologii

Ekologiczna bomba rozbrojona

Jedyna taka Promenada

Larysz odetchnął z ulgą
33,6 mln zł33,6 mln zł

6 mln zł6 mln zł

99 mln zł99 mln zł

17,4 mln zł17,4 mln zł

10,9 mln zł10,9 mln zł

500 tys. zł500 tys. zł



Zielone MYSŁOWICE
Za treści zawarte w publikacji dofinansowanej ze środków 

WFOŚiGW w Katowicach odpowiedzialność ponosi Redakcja.

Odpowiedź na to pytanie 
znajdziemy wśród zapisów 
uchwały antysmogowej dla 

województwa śląskiego. Ten obowią-
zujący od 1 września 2017 roku doku-
ment określa, które instalacje grzewcze 
powinny zostać wymienione.

W jaki zatem sposób 
możemy się dowiedzieć 
czy nasz kocioł wymaga 
wymiany? 

Pierwszym krokiem jest sprawdze-
nie roku produkcji urządzenia oraz 
jego klasy. Informacje te można zna-
leźć na tabliczce znamionowej, która 
zazwyczaj jest przytwierdzona do ko-
tła. Uchwała uwzględnia również przy-
padki, gdy nasza instalacja nie posia-
da tabliczki.

Na podstawie wieku kotła, możemy 
określić obowiązujący nas termin wy-
miany:

n Kotły wyprodukowane w roku 2006 
lub wcześniej, a także instalacje bez 
tabliczki znamionowej, należało wy-
mienić do końca 2021 roku.

n Kotły wyprodukowane w latach 
2007-2012 należy wymienić do koń-
ca 2023 roku.

n Kotły wyprodukowane w okresie od po-
czątku 2013 roku do 31 sierpnia 2017 r., 
należy wymienić do końca 2025 roku.

n Kotły posiadające klasę 3 lub 4 na-
leży wymienić do końca 2027 roku.

Warto zaznaczyć, że dla 
najstarszych kotłów termin 
wymiany już minął, a dla 
kolejnej grupy kończy się 
wraz z rokiem bieżącym.

Uchwała antysmogowa nie doty-
czy wyłącznie kotłów - obejmuje rów-
nież posiadaczy kominków i innych 
miejscowych ogrzewaczy powietrza. 
Dopuszcza korzystanie z nich tylko 
wtedy, gdy osiągają sprawność ciepl-
ną minimum 80% lub są wyposażone  
w urządzenie redukujące emisję pyłu. 
Właściciele kominków, które nie speł-
niają tych kryteriów, mieli obowiązek 
ich wymiany do końca 2022 roku.

Nasuwa się pytanie, co jeżeli nie do-
konamy terminowej wymiany kotła lub 
już przekroczyliśmy obowiązującą nas 
datę? Niestety, za niedopełnienie zobo-
wiązań grozi nam grzywna, której mak-
symalny wymiar to aż 5 tys. zł! Kara ta 
może zostać na nas nałożona przez oso-

by przeprowadzające kontrole palenisk 
na terenie województwa.

Na szczęście, aby wspierać miesz-
kańców w realizacji wymogów uchwa-
ły antysmogowej, powstało wiele pro-
gramów dofinansowań do wymiany 
nieefektywnego źródła ciepła. 

Wśród nich prym 
wiedzie program „Czyste 
Powietrze”, w ramach 
którego na dzień pisania 
artykułu wypłacono 
już prawie 7 mld zł. 
dofinansowań.

 To jednak tylko jedna z wielu ini-
cjatyw, które mogą pomóc zmniejszyć 

koszty inwestycji w bardziej efektywne 
źródło ciepła.

Jeżeli zapisy uchwały antysmogo-
wej wydają Ci się niejasne lub chcesz 
dowiedzieć się czegoś więcej na temat 
możliwości uzyskania dofinansowa-
nia, skontaktuj się ze swoim ekodorad-
cą! Bezpłatną poradę możesz otrzymać 
dzwoniąc pod numer +48 797 714 374  
lub pisząc na adres: ekodoradca@ 
subregioncentralny.pl.

Okres zimowy już niebawem, dla-
tego warto zadbać o to, aby nasze 
źródła ciepła były nie tylko efektyw-
ne, ale także zgodne z przepisami. 
Wspólnymi siłami możemy stwo-
rzyć zdrowsze i bardziej ekologicz-
ne otoczenie.

CO TY ZROBIŁEŚ DLA EKOLOGII W MYSŁOWICACH?

Nadchodząca zima, a uchwała antysmogowa
WSZYSTKO CO MUSISZ WIEDZIEĆ
Z każdym dniem, coraz 
krótszym i chłodniejszym, 
zbliżamy się nieuchronnie 
do okresu zimowego. To 
czas, gdy sięgamy po nasze 
urządzenia grzewcze,  
aby uciec przed mrozem  
i chłodem na zewnątrz.  
Ale czy aby na pewno  
dalej możemy korzystać  
z posiadanego źródła 
ciepła?



Zielone MYSŁOWICE
Za treści zawarte w publikacji dofinansowanej ze środków 
WFOŚiGW w Katowicach odpowiedzialność ponosi Redakcja.

- Pięć lat programu „Czyste Powietrze” 
to bardzo dobra okazja do przypomnienia 
o pomocy finansowej dla wszystkich, któ-
rzy chcą się pozbyć starych kopciuchów, 
przeprowadzić termomodernizację do-
mu jednorodzinnego, zadbać o środowi-
sko, ale również i o własne finanse. War-
to zauważyć, że to przekłada się zarów-
no na oszczędności za ogrzewanie, lep-
sze warunki życia w ocieplonych domach, 
jak i daje korzyści zdrowotne, bo emitu-
jąc mniej pyłów do atmosfery, oddycha-
my czystszym powietrzem. Bardzo się cie-
szę, że to właśnie tu w Miedźnej na Ślą-
sku, przy współpracy z WFOŚiGW w Ka-
towicach, mieszkańcy chętnie korzystają  

z tego programu - wyjaśnia Paweł Mi-
rowski, wiceprezes NFOŚiGW oraz peł-
nomocnik Prezesa Rady Ministrów ds. 
programu „Czyste Powietrze” i efektyw-
ności energetycznej budynków.

W tym czasie tylko  
w naszym województwie 
złożono 105 tys. 
wniosków o dotację na 
termomodernizację  
i wymianę kopciuchów,  
a w kraju już blisko  
700 tys. beneficjentów,  
co daje blisko 18 mld zł  
eko-inwestycji. 

Gmina Miedźna w powiecie pszczyń-
skim w woj. śląskim, jako przykład do-
brych praktyk w obszarze poprawy jako-
ści powietrza, jest jedną z tych gmin, któ-
re między 2019 a 2022 r. osiągnęły naj-
większą redukcję pyłu PM2,5 - wynika  
z danych Głównego Inspektoratu Ochro-
ny Środowiska. Przyczynił się do tego 
program „Czyste Powietrze”, z którego na 
termomodernizację i wymianę kopciu-
chów można dostać nawet 136,2 tys. zł 
bezzwrotnej dotacji. 

- Od początku programu w naszym 
województwie mamy już ponad 105 
tys. wnioskodawców zdecydowanych na 
udział w programie „Czyste Powietrze”. 

Współpracując ze 144 gminami, podpi-
saliśmy już około 95 tys. umów na ponad  
1,8 mld zł dofinansowania. Bardzo mnie 
cieszy fakt, że coraz więcej gmin woje-
wództwa śląskiego osiąga coraz lepsze wy-

niki jeśli chodzi o jakość powietrza, jak np. 
Gmina Goczałkowice, która znajduje się 
na czele rankingu Gmin Polskiego Alarmu 
Smogowego - podkreśla Tomasz Bedna-
rek, prezes WFOŚiGW w Katowicach.

Program „Czyste Powietrze” świętuje pięciolecie!
Mija pięć lat od uruchomienia programu „Czyste Powietrze”, największej proekologicznej 
inicjatywy w polskiej historii, która służy skutecznej walce ze smogiem oraz poprawie 
efektywności energetycznej jednorodzinnych budynków mieszkalnych. 

Całość dotacji wyniosła 60 tysięcy złotych 
za które nie tylko gruntownie wyremon-
towano klasę, ale także zakupiono meble  

i niezbędne materiały dydaktyczne, takie jak: ekran 
interaktywny, tablety, mikroskopy wraz z prepara-
tami. Pracownia zyskała także różne modele prze-
krojów komórek roślinny i zwierzęcych, modele or-
ganów ludzkich, w tym m.in. układu szkieletowego 
czy serca.

- Dzieci bardzo się cieszą z takich warsztatowych, 
a nie stricte wykładowych lekcji. Kontakt z pomoca-
mi dydaktycznymi na pewno ułatwią im pracę, dzię-
ki czemu szybciej przyswoją wiedzę, bo biologia jest 

trudnym przedmiotem -mówi Bożena Jaworska, na-
uczycielka biologii w SP nr 15.

Pracownię ozdobił przepiękny mural 3D przed-
stawiający widok z kosmosu na Ziemię i Księżyc, 
który został wykonany w okresie wakacyjnym przez 
nauczycielki Beatę Stalmach oraz Martę Klus. Do-
datkowo w przygotowanie i aranżację pracowni za-
angażowały się również panie Martyna Karoń oraz 
Żaklina Nardelli.

Otwarciu pracowni towarzyszyły ciekawe zajęcia, 
podczas których uczniowie klasy VII mogli w kre-
atywny i innowacyjny sposób wypróbować nowy 
sprzęt i materiały dydaktyczne.

„Zielony Raj” w Piętnastce
Dzięki środkom pozyskanym z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i 
Gospodarki Wodnej w Katowicach w wysokości 48 tys. zł i środkom z budżetu miasta, 
w Szkole Podstawowej nr 15 z Oddziałami Dwujęzycznymi im. Alfreda Szklarskiego 
w Mysłowicach powstała nowoczesna pracownia biologiczna „Zielony Raj”.
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Obecnie stanowi jedno z najbardziej 
rozpowszechnionych przewlekłych 
schorzeń, z którym zmagają się pa-

cjenci w Polsce jak i na świecie. Nie może-
my jej lekceważyć, ponieważ nieleczona mo-
że mieć poważne konsekwencje.

Cukrzyca jest nazywana pierwszą nieza-
kaźną epidemią na świecie. Szacuje się, że 
na świecie zmaga się z tym schorzeniem już  
640 milionów osób. W Polsce choruje na nią 

około 3 miliony osób, a zagrożonych nią może 
być nawet ponad 5 mln. osób. Dane mówią, że 
do 2030 roku ponad 10 proc. polskiej popula-
cji będzie chorowało na cukrzycę. To tykają-
ca bomba - choroba, której powikłania mogą 
skracać życie nawet o 12 lat.

Parlamentarny Zespół ds. 
Cukrzycy, któremu mam 
zaszczyt przewodniczyć, od 
wielu lat podejmuje działania 
na rzecz edukacji i profilaktyki 
oraz zwiększenia dostępności 
i efektywności leczenia tego 
schorzenia. 

Jedną z ważniejszych potrzeb polskich pa-
cjentów jest zapewnienie kompleksowego le-
czenia ran przewlekłych z uwzględnieniem le-
czenia zespołu stopy cukrzycowej.

Zespół stopy cukrzycowej to jedno z naj-
poważniejszych powikłań cukrzycy. Wynika 

ze spowodowanych nieuregulowaną i źle kon-
trolowaną cukrzycą zaburzeń w funkcjono-
waniu układu nerwowego lub układu krąże-
nia. Choroba objawia się owrzodzeniem, de-
strukcją tkanek głębokich, kości i stawów, po-
łączonych z zaburzeniami czucia w obrębie 
stóp oraz niedokrwieniem. Nieleczony i za-
niedbany zespół stopy cukrzycowej prowadzi 
do poważnych deformacji kostnych, a nawet 
martwicy tkanek, przy której jedyną opcją ra-
tującą życie pacjenta jest amputacja.

Finansowanie leczenia stopy cukrzycowej 
w naszym kraju w celu ograniczenia liczby 
amputacji kończyn - to mój nadrzędny cel ja-
ko Przewodniczącej Parlamentarnego Zespo-
łu ds. Cukrzycy. Niestety Polska jest w czo-
łówce statystyk dotyczących wykonywania 
większych i mniejszych amputacji kończyn, 
ponieważ brak jest kompleksowego leczenia. 
Zatrważające są dane dotyczące liczby am-
putacji w Polsce. To aż 16 tys. rocznie (dane 
sprzed pandemii)! 

Dziś jest to najbardziej 
zaniedbane powikłanie  
w cukrzycy.

Dlatego musimy bezwzględnie i szyb-
ko działać w tym zakresie! Jestem natomiast 
przekonana, że to ostatni moment, by stwo-
rzyć sprawnie działający system, począwszy 
od profilaktyki, przez skuteczną diagnozę po 
proces leczenia stopy cukrzycowej.

Jestem niezmiernie zaszczycona, że w te-
macie stopy cukrzycowej mogę współpraco-
wać między innymi z Panią dr hab. n. med. 
Beatą Mrozikiewicz-Rakowską - prezes Pol-
skiego Towarzystwa Leczenia Ran, która wraz 
z zespołem naukowców jako jedni z pierw-
szych na świecie wykazali, że komórki ma-
cierzyste można z powodzeniem stosować  
w leczeniu zespołu stopy cukrzycowej. Jest to 
ważny krok w kierunku rozwoju terapii ko-
mórkowych.

Zespół Pani profesor 
Mrozikiewicz-Rakowskiej ma 
duże doświadczenie w pracy  
z komórkami pochodzącymi  
z tkanki tłuszczowej: zarówno 
w aspekcie gojenia ran, jak  
i zmniejszania ryzyka nawrotów 
stopy cukrzycowej.

Nowe dane potwierdzają zasadność zasto-
sowania tej metody oraz potwierdzają postępy 
w tej dziedzinie. Jest to pierwszy krok w kie-
runku opracowania nowych metod terapii ba-
zujących na komórkach.

Nadzieją napawa fakt, iż współczesna me-
dycyna nie jest bezradna i dostarcza coraz 
bardziej efektywne rozwiązania, a nasi na-
ukowcy wiodą prym w nowatorskich rozwią-
zaniach dla dobra pacjentów. 

Cukrzyca i jej groźne powikłanie - stopa cukrzycowa

Cukrzyca jest bardzo 
poważną chorobą 
metaboliczną, 
która powoduje 
zakłócenie gospodarki 
węglowodanów, czyli 
cukrów w organizmie. 

KATOWICE
UL. KRAKOWSKA 207

TEL. 506 000 591



Aby dojść do punktu, w którym obecnie się 
znajdujemy, móc czerpać pełną garścią  
z natury, musieliśmy przejść długą drogę 

- od wiary w cuda aż do badań potwierdzających 
prozdrowotne właściwości pewnych gatunków 
grzybów oraz roślin zaliczanych do tzw. adapto-
genów. Dziś nie palimy na stosach czarownic, nie 
patrzymy z nieufnością na zbierających zioła, nie 
doszukujemy się związków z czarną magią. I choć 
zmieniło się nazewnictwo, a w medycynie nastą-
pił niejeden przełom, naturalne leki wciąż pozo-
stają dla nas wielką zagadką.

NA GRZYBY, CZYLI SŁOWO  
O GRZYBACH LECZNICZYCH

Większości z nas grzyby kojarzą się z przetwo-
rami na zimę, zakąską podawaną na imprezie  
u rodziny, ewentualnie z niezbyt legalnymi środ-
kami odurzającymi. To jednak tylko część praw-
dy o tych niezwykłych organizmach. Tu od razu 
warto wyjaśnić, czy też przypomnieć, że grzy-
by nie są roślinami, a tworzą odrębne króle-
stwo, funkcjonujące na równi z królestwem ro-
ślin i zwierząt. Część z nich zasłynęła z niezwy-
kłych właściwości prozdrowotnych, co sprawiło, 
że z powodzeniem wykorzystywane były w me-
dycynie ludowej/naturalnej.
Do najlepiej poznanych grzybów leczniczych 
należą grzyby znane z praktyk Dalekiego 
Wschodu - reishi, shiitake, maitake. Jednak 
także nasze rodzime, rosnące w Polsce gatunki 
uznawane są za grzyby o działaniu leczniczym 
- najlepszym przykładem będzie borowik szla-
chetny.

Grzyby mogą obniżać poziom cholesterolu, 
cukru i ciśnienia, zwalczać wirusy i bakterie, ła-
godzić ból, a nawet działać antynowotworowo. 
Skąd takie działanie grzybów? Są one bogate 
w substancje odżywcze jak witaminy, mine-
rały, aminokwasy. Składniki aktywne stymu-
lują układ odpornościowy do walki z choroba-
mi. Grzyby nie tylko pomagają zapobiegać roz-
wojowi różnych schorzeń, ale także leczyć te ist-
niejące. Co więcej, grzyby lecznicze mogą po-
prawiać samopoczucie, pomagać w walce z de-
presją, spadkami nastroju, chronicznym zmę-
czeniem. Jeśli chcesz sprawdzić na sobie ich nie-
zwykłą moc, możesz sięgnąć po suplementy lub 
ekstrakty.

O DZIAŁANIU PEWNYCH  
ZIÓŁ ADAPTOGENNYCH  
NA LUDZKI ORGANIZM

Czy wiesz, że niektóre rośliny pomagają przy-
wrócić równowagę organizmu, że ich regular-

ne stosowanie prowadzi do osiągnięcia stanu 
homeostazy? Wszystko to za sprawą roślinnych 
substancji, które wykazują biozgodność z ludz-
kim ustrojem. Rośliny tego rodzaju nazywane są 
adaptogenami. Do ich najważniejszych wła-
ściwości należy stymulowanie układu immu-
nologicznego, korzystny wpływ na układ ner-
wowy, działanie przeciwzapalne, antyoksy-
dacyjne.

Adaptogeny regulują poziom cholesterolu, 
wspierają funkcjonowanie wątroby, oczyszcza-
nie organizmu, mają właściwości moczopędne. 
Poza tym, że działają całościowo na organizm, 
są bezpieczne i można je stosować długotrwale, 
bez obaw o przedawkowanie.

Które rośliny określane są mianem adaptoge-
nów? Do najbardziej znanych zalicza się ashwa-
ghandę, żeń-szeń, różaniec górski, gotu kolę, ba-
kopę drobnolistną, a także zieloną herbatę. Być 
może co nieco już o nich wiesz, ale być może sły-
szysz po raz pierwszy. Jeśli chcesz wypróbować 

ich działanie na sobie, sięgnij po odpowiedni 
preparat. Jaki?

SUPRA3 NA LEPSZĄ  
ODPORNOŚĆ

Supra3 Odporność-Stres-Energia to pre-
parat, który łączy w sobie moc grzybów i ada-
ptogenów, a także konopi siewnych. Dzięki tej 
niezwykłej kompozycji Supra3 nie tylko poma-
ga wzmocnić odporność, poprawić ogólny stan 
zdrowia, ale również uporać się z chronicznym 
stresem i zmęczeniem. To specyfik idealny dla 
osób, które w naturalny sposób chcą zregenero-
wać się po chorobie, a także dla tych, które cier-
pią na bezsenność, trudności z koncentracją. Tą 
specjalną recepturę opracowała dr Beata Pie-
czyńska - biolożka, genetyczka i, zielarka, natu-
ropatka, a przede wszystkim certyfikowana tera-
peutka Tradycyjnej Medycyny Chińskiej z wielo-
letnim stażem. 

Poszczególne składniki pomagają przywró-
cić emocjonalną i fizyczną równowagę, spraw-
ność. Składniki suplementu to grzyb Reishi, 
ashwaghanda, gotu kola. Rekonwalescencja? 
Wzmocnienie odporności? Wyciszenie? Cokol-
wiek cię dręczy, Supra3 pomoże ci stanąć na nogi.

CIEKAWOŚĆ? MAGIA? 
PO PROSTU NATURA

Wsparcia potrzebuje dziś każdy z nas. Stres, 
pęd życia, nadmiar obowiązków nie wpływa-
ją pozytywnie ani na nasze ciało, ani na umysł. 
Osłabiony układ odpornościowy, brak energii, 
nadmierne zmęczenie to najczęstsze dolegliwo-
ści, z którymi się zmagamy. Jeśli szukasz dla sie-
bie ratunku, naturalnej metody na poprawę kon-
dycji, pomyśl o sposobach, które stosowali już 
nasi przodkowie. 

Więcej informacji na stronie:  
www.supra3.pl 

Jak naturalnie wzmocnić odporność, 
zregenerować organizm i odzyskać pełnię sił? 
Ludzie od zarania dziejów próbowali znaleźć lekarstwa na swoje dolegliwości. I wcale nie szukali ich daleko - sięgali po to, co zazwyczaj 
mieli pod ręką, co rosło w pobliżu, po zioła adaptogenne i grzyby lecznicze. To właśnie tym darom natury przypisywano magiczne moce, 
zdolność uzdrawiania. Dziś wiemy, że to nie czary, a wyjątkowe właściwości niektórych roślin.
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Falcon Bilard Club, Pizzeria Falcon
ul. Gospodarcza 32, Sosnowiec

tel. 32 296 44 44, kom. 883 333 585
e-mail: kontakt@bilard-falcon.pl

Czynne: 
nd-czw: 12:00-21:00
pt-sob: 12:00-24:00

KANCELARIA RADCY PRAWNEGO
dr Ireneusz Korczyński

ul. Górnicza 7, 41-400 Mysłowice
tel. (32) 316 31 07 fax (32) 223 86 87
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W kosztowskich ogrodach 
farskich pojawiła się jedyna 
taka okazja, aby z bliska się 
przyjrzeć najokazalszym 
egzemplarzom drobnego 
inwentarza. Wszystko za 
sprawą wystawy, która po raz 
98. została zorganizowana 
przez Mysłowickie 
Stowarzyszenie Hodowców 
Drobnego Inwentarza.

Kury, gęsi i zielone kaczki

Na wystawie jak za-
wsze królowa-
ły króliki, kury, 

kaczki i gołębie. Dla zwiedza-
jących była to prawdziwa fraj-
da i forma terapii. W dzisiej-
szych, stresujących czasach nie 
ma nic lepszego niż kontakt  
z naturą i zwierzętami, zwłasz-
cza takimi jak futrzane, łagod-
ne króliki. 

Wystawa odbyła się pod ho-
norowym patronatem Prezy-
denta Miasta Mysłowice Da-
riusza Wójtowicza. Fo

t: i
TV

M.
pl
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Zarząd Transportu Metropoli-
talnego informuje, że od paź-
dziernika przywrócona zo-

stanie stała trasa linii autobusowej 
292 w centrum Mysłowic z przejaz-
dem ul. Towarową.
• W kierunku Brzęczkowic: po obsłu-

dze przystanku Mysłowice Chopina 
autobusy zostaną skierowane ulicami: 
Katowicką, z obsługą przystanku My-
słowice Kopalnia, Bytomską, Towaro-
wą, z obsługą przystanków Mysłowi-
ce Bytomska oraz Mysłowice Towa-
rowa, Krakowską, Oświęcimską, do 
włączenia się na swoją trasę na przy-
stanku Mysłowice Dworzec PKP.

• W kierunku Katowic: po obsłu-
dze przystanku Mysłowice Dworzec 

PKP, autobusy zostaną skierowa-
ne ulicami: Oświęcimską, Krakow-
ską, Towarową, z obsługą przystan-
ków Mysłowice Towarowa oraz My-
słowice Bytomska, Bytomską, Kato-
wicką, z obsługą przystanku Mysło-
wice Kopalnia, Chopina, do włącze-
nia się na swoją trasę na przystanku 
Mysłowice Chopina.
Ponadto ze względu na trwają-

ce uzgodnienia pomiędzy Górnoślą-
sko-Zagłębiowską Metropolią i Mia-
stem Jaworzno, wydłużenie trasy linii 
292 do Jaworzna zostanie wprowadzo-
ne w późniejszym terminie, po zawar-
ciu porozumienia dotyczącego przeka-
zania zadań organizatora publicznego 
transportu zbiorowego.

„292” na stałej trasie Fo
t: i

TV
M.

pl



Marek Warzecha
Przedstawiciel DSA Investment S.A.

tel. kom. +48 508 208 936
e-mail: marek.warzecha@dsa.pl
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- W mediach kończy 
się sezon ogórkowy,  
a zaczyna... grzybowy. 
Jako nadleśniczy wie 
Pan na ten temat sporo 
i proszę o kilka rad dla 
naszych Czytelników.

- Przede wszystkim 
pamiętajmy, aby zbierać 
grzyby, co do których 
mamy pewność, że są 
jadalne. Najlepiej swoje 

zbiory skonfrontować dodatkowo z atlasem grzybów lub po-
kazać innemu doświadczonemu grzybiarzowi. Jest sporo in-
ternetowych aplikacji na ten temat, tak więc ze źródłem infor-
macji o grzybach nie powinno być problemu. 

- Jak zbierać grzyby?
- Należy je delikatnie wykręcać, w taki sposób, aby nie 

uszkodzić grzybni. Jeśli jej nie zniszczymy wyrosną na niej 
kolejne grzyby. Dlatego też nie rozgarniamy ściółki. Odci-
nanie trzonu niszczy grzybnię i uniemożliwia właściwe roz-
poznanie gatunku. Zbieramy tylko zdrowe grzyby, które nie 
są nadgryzione, nasączone wodą, zaczerwienione bądź za-
pleśniałe. Grzyby, których nie chcemy zbierać pozostawiamy 
nienaruszone. Są one pożywieniem dla zwierząt.

- Zbieramy grzyby do wiklinowych koszy?
- Wiklinowy kosz jest najlepszy, może też być łubianka.  

W żadnym wypadku nie zbieramy grzybów do reklamówki. 
Nie zapomnijmy też, aby samochód zostawić na leśnym par-
kingu. Na grzybobranie wybieramy się piechotą lub rowerem. 

- To prawda, że wszystkie trujące grzyby mają piekący, 
gorzki smak?

- To nieprawda i dlatego nie wolno po smaku oceniać grzy-
bów, czy są trujące bądź jadalne. Na przykład najsilniej trują-
cy grzyb, czyli muchomor zielonawy ma łagodny smak.

- Czy jeśli grzyb jest nadgryziony oznacza to, że jest ja-
dalny?

- To kolejny mit, który może nas kosztować zdrowie al-
bo życie. Ślimaki chętnie żerują na trujących muchomorach 
czerwonych.

- Kolejny mit głosi, że wszystkie jadalne grzyby pod ka-
peluszami mają rurki, a niejadalne blaszki…

- To nieprawda i jest wiele na to przykładów. Pieprznik ja-
dalny, czyli popularna kurka ma fałdy, a niejadalny goryczak 
żółciowy rurki.

- I ostatnie pytanie z tej serii, czy to prawda, że po kilku-
krotnym przegotowaniu grzyby trujące nadają się do spo-
życia?

- To nieprawda i w żadnym wypadku proszę tego nie spraw-
dzać. Wielokrotne gotowanie nie pozbawia grzybów trują-
cych toksyn. 

Na grzyby!
Rozmowa z nadleśniczym STANISŁAWEM JEZIORAŃSKIM z Nadleśnictwa Katowice
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OSOBA ZATRUDNIONA NA TYM STANOWISKU BĘDZIE ODPOWIEDZIALNA ZA:
• udział w prognozowaniu i planowaniu zakupu towarów,
• przeprowadzanie analiz ofert oraz ich selekcję,
• współpracę z działem handlowym,
• realizację zgłaszanych zapotrzebowań na rynku krajowym i zagranicznym,
• zagwarantowanie terminowości oraz jakości dostaw.

OD KANDYDATÓW OCZEKUJEMY:
• wykształcenie średnie, wyższe techniczne będzie dodatkowym atutem;
• bardzo dobrej znajomości języka angielskiego - wymóg konieczny  

(znajomość innych języków obcych będzie dodatkowym atutem),
• doświadczenia w obszarze zakupów,
• sprawnej organizacji pracy i zarządzania czasem,
• umiejętności sporządzania analiz porównawczych ofert,
• umiejętności prowadzenia negocjacji handlowych.

OFERUJEMY:
• umowę o pracę,
• ciekawą pracę w nowoczesnej Międzynarodowej firmie,
• stabilne warunki zatrudnienia z możliwością rozwoju i podnoszenia  

swoich kwalifikacji,
• przyjazną atmosferę pracy,
• atrakcyjne wynagrodzenie,
• niezbędne narzędzia pracy.

OSOBA ZATRUDNIONA NA TYM STANOWISKU 
BĘDZIE ODPOWIEDZIALNA ZA:

• wyszukiwanie i pozyskiwanie klientów,
• prowadzenie procesu sprzedaży,
• nawiązywanie i podtrzymywanie dobrych relacji z klientami,
• współudział w opracowywaniu planów sprzedaży oraz ich realizowanie,
• współkreowanie i aktywny wpływ na politykę sprzedażową firmy.

OD KANDYDATÓW WYMAGAMY:
• znajomości języka włoskiego i angielskiego w stopniu komunikatywnym, 
• umiejętność łatwego nawiązywania kontaktów i budowania  

trwałych relacji z klientami,
• umiejętność samodzielnej organizacji pracy oraz realizacji wyznaczonych celów,
• sumienność, odpowiedzialność, zaangażowanie i gotowość  

do podejmowania wyzwań,
• gotowość do wyjazdów zagranicznych,
• prawo jazdy kat. B.

OFERUJEMY:
• ciekawą pracę w nowoczesnej rozwijającej się firmie,
• stabilne warunki zatrudnienia z możliwością rozwoju  

i podnoszenia swoich kwalifikacji,
• przyjazną atmosferę pracy,
• atrakcyjne wynagrodzenie oraz niezbędne narzędzia pracy,
• multisport,
• ubezpieczenie grupowe dla pracowników i ich rodzin,
• benefity socjalne,
• ubezpieczenie PZU Zdrowie.

Spółka Alinox powstała w 2007 roku. Jako międzynarodowy dystrybutor oraz 
producent dostarczamy na rynek materiały wykonane z aluminium, stali, 
stali nierdzewnej, tworzyw sztucznych, miedzi, brązu, mosiądzu, ołowiu oraz 
tytanu w odmianie komercyjnej oraz przeznaczonej dla przemysłu lotniczego.

Aplikacje zawierające CV i list motywacyjny 
prosimy przesyłać za pomocą przycisku Aplikuj. 

W tytule wiadomości proszę o dodanie miejsca pracy.

http://www.alinox.pl

Międzynarodowy koncern zajmujący się handlem aluminium i stalą nierdzewną 
poszukuje do polskiego oddziału firmy pracowników na stanowisko:

KUPIEC
Miejsce pracy: Mysłowice

MENEDŻER 
KLUCZOWYCH 
KLIENTÓW
 Miejsce pracy: Mysłowice

Prosimy o dopisanie następującej klauzuli: „Wyrażam zgodę na przetwarzanie moich danych 
osobowych zawartych w mojej ofercie pracy dla potrzeb niezbędnych do realizacji procesu rekrutacji 
(zgodnie z ustawą z dn. 29.08.97 roku o Ochronie Danych Osobowych Dz. Ust Nr 133 poz. 883)”. 


